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Na pozvanie starostu obce Heľpa, 
prišli k nám 26. apríla poslanci obec-
ného zastupiteľstva a starostka obce 
Pohorelá. Stretnutia sa zúčastnili 
aj naši poslanci a  všeobecný lekár 
MUDr. Lysina. 
Témou stretnutia bolo riešenie kri-
tickej situácie pri zabezpečovaní am-
bulantnej zdravotnej starostlivosti 
praktickými lekármi pre dospelých 
v obciach Horehronia.
Starostovia týchto obcí - hoci to nie 
je ich právomoc sa všemožne sna-
žia zabezpečiť dostupnú zdravotnú 
starostlivosť pre svojich občanov 

Určite jar patrí k ročnému obdobiu, kedy si robíme poriadky nielen vo svojich 
domovoch ale aj pred svojimi domami. O to viac teší, keď máme v obci dobro-
voľné organizácie, ktorým leží na srdci aj to, aby naša obec vyzerala pekne aj 
na verejných priestranstvách. Práve tu sa členovia organizácií – SZZP a Klubu 
dôchodcov ukázali ako správni hospodári a obyvatelia, ktorí aj napriek svojim 
starostiam myslia aj na to, ako pomôcť a skrášliť našu obec. Železná lavica cez 
Hron prešla novým náterom, pod ktorým bola zošmirgľovaná dlhoročná hrdza. 
Nasledovala studňa v Teplici, ktorá bola zanesená nánosmi blata a zarastená 
burinou.                                                                                                                                 /mk/

6. mája sme si v našej obci pripomenuli 73. výročie ukončenia II. sv. vojny. 
Slávnostný pietny akt položenia kytice kvetov k pomníku padlých hrdinov 
otvoril starosta obce svojím príhovorom a bol obohatený spevom Chlopov 
z  Heľpy pod vedením Lukáča Kukuľu. Neodmysliteľnou súčasťou osláv je 
miestny hasičský zbor, ktorý si pripomenul  tento deň svätou omšou aj svia-
tok sv. Floriána – patróna hasičov a záchranárov.

   Na členskej schôdzi boli odovzdané 
diplomy našim najmladším členom 
DHZ Heľpa, ktorí sa zapojili do tejto 
záslužnej práce a  už žnú prvé úspe-
chy na svojich súťažiach. 
   Veliteľ ocenil aj ďalších aktívnych 
dobrovoľníkov diplomami a medaila-
mi za ich dlhoročnú a aktívnu prácu 
v zbore.

Pracovné stretnutie predstaviteľov 
obcí Heľpa a Pohorelá

a sústavne oslovujú Banskobystrický 
samosprávny kraj o  pomoc pri rie-
šení tejto nepriaznivej situácie. 
Samosprávne kraje majú kompe-
tencie prideľovať obvody a udeľovať 
licencie na výkon zdravotnej starost-
livosti, avšak nemajú žiadne možnos-
ti a  kapacity lekárov, ktorí by mali 
potrebné vzdelanie a hlavne ochotu 
stať sa obvodnými praktickými lekár-
mi pre dospelých.  
Výstupom bol list pre ministerku zdra-
votníctva s pozvaním ju do našej obce 
na zoznámenia sa s  touto patovou 
situáciou pre obyvateľov Horehronia.

Jarné upratovanie

Predsedníctvo ÚzV DPO SR Brezno 
schválilo svojim uznesením povýše-
nie ml. zbormajstr  a Petra Babeľu na 
hodnosť zbormajster,   zbojmajstra 
Mariána Martinca na hodnosť starší 
zbormajster a  nadzbormajstra Jozefa 
Pribylinu na mladšieho technika. 
Srdečne blahoželáme k  povýšeniu 
našich dobrovoľníkov, ktorí sa každo-

Členská schôdza Dobrovoľného hasičského 
zboru v Heľpe  

V právomoci veliteľa a výboru DZH je 
možnosť udeliť titul: čestný člen DHZ. 
Na schôdzi bol za čestného člena 
DHZ Heľpa prijatý starosta obce Peter 
Hyriak za mimoriadny prínos pre DHZ. 
   Na návrh výcvikového štábu 

denne starajú o to, aby sme mohli žiť 
s pocitom, že máme medzi sebou ľudí, 
ktorým záleží nielen na našich majet-
koch ale aj na tom najcennejšom čo 
máme – našich životoch.

/mk/
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Súťaže sa zúčastnilo takmer 50 mladých spevákov 
a  hudobníkov a  reprezentovali Základnú školu a  DFS 
Heľpančok. V každej súťažnej disciplíne sa naši umiest-
nili a získali body pre svoj tím. Medzi najmladšími spe-
vákmi exelovala Veronika Sabolová, ktorá získala 1. 
miesto a postúpila na Hronseckú lipovú ratolesť, Peťko 
Felej, ktorý získal 2. miesto. V  speváckych skupinách 
sme mali zastúpenie skupiny chlapcov pod vedením 
Peťka Feleja a  ktorí získali krásne 2. miesto. No a  naši 
chlopi z Heľpy už majú prvých nasledovníkov. Skupina 
dievčat sa nám začína profilovať a v budúcom ročníku 
určite získajú ocenenie. Duo spev v podaní Peťka Feleja 
a Vratka Skladaného získali 3. miesto. Vďaka našim pani 
učiteľkám Mgr. Bošeľovej, Oravkinovej, Kutliakovej, 
Ďuricovej a pánovi učiteľovi Murínovi sa naši najmladší 
speváci uberajú správnym smerom.

A naše krásne detské hlásky opäť po 4 rokoch postúpili na celoštátnu súťaž det-
ského hudobného folklóru do Habovky. Radosti a výskania v plnej sále keď diev-
čenská spevácka skupina zostala ako posledná pri vyhlasovaní a preberaní si ceny 
najvyššej, ktorou bol priamy postup na celoštátnu súťaž. Ale nezaostali ani ostatní 
súťažiaci, veď Heľpa mala zastúpenie v troch kategóriách. Sára – zlaté pásmo, Duo 
– Sára a Dominika zlaté pásmo. Taktiež sa môžeme pochváliť, že naša detská ľu-
dová hudba zo ZUŠ sa po prvýkrát v histórii dostala na krajskú súťažnú prehliadku 
a mladí hudobníci sa umiestnili v bronzovom pásme. Tu ale treba dodať, že to bola 
mimoriadne silná konkurencia detských ľudových hudieb, ktoré pôsobia na tejto 
scéne desiatky rokov. 
Záverečné hodnotenie výberovej komisie bolo pre nás výborné vďaka profesionál-
nemu výkonu našich speváčok. Čaká nás náročná práca do 16. júna, kedy pôjdeme 
na súťaž najvyššiu. Máme veľkú inšpiráciu, lebo naposledy tam naše dievčatá zís-
kali cenu Laureát. 

vzali na vedomie
- informácie starostu  
-o schválenom projekte  na zníženie energetickej ná-
ročnosti OcÚ – rekonštrukcia zateplenia, zmena osvet-
lenia a  vykurovacieho systému, podlahy, vchodové 
dvere, bezbariérový prístup. Navrhol pri tom urobiť aj 
zmenu počítačových rozvodov, interiérové omietky, 
strešnú krytinu. Začiatok prác má byť v júli.
- informáciu o kultúrnych  podujatiach  v r. 2018 : Deň 
víťazstva, Deň matiek, farský deň, Kolovrátok, HDSaT, 
Ščamba a  Ander, Rusin Čenteš orchestra, Horehron-
ské mecheche, Radošínske naivné divadlo s Lúčnicou, 
K Tebe Matka milostivá, Úcta k starším, Uvítanie detí do 
života, Zlaté svadby, Mikuláš a od Lucii do Viliji
- ďalej  informáciu  o  možnom nákupe ojazdeného 
auta na využívanie v katastri obce a  tiež informáciu, že 
pre nový kríž na Holom vrchu treba urobiť projekt, za-
zmluvniť  pozemok pod krížom  s PSP. Našiel sa spon-
zor, ktorý to zafinancuje.
- žiadosť PSP na vysporiadanie vlastníckych vzťahov 
– pozemkový dom na Partizánskej ulici č. 362, parce-
la KN C 1032. Starosta navrhol vyžiadať si stanovisko 
právnika a žiadosť zatiaľ odložiť.
- informáciu Dr. Ďurčovej o odpovedi BBSK k zriade-
niu zastávky autobusov na Rozkopanci
- informácie Mgr. Oravkinovej o  výberových kona-
niach, ktoré robí komisia verejného obstarávania, a to 
k zberu komunálneho odpadu, rekonštrukcii požiarnej 
zbrojnice a rekonštrukcie schodov pri Dome smútku
- správu kontrolórky obce  Ing. Berákovej o výsledku 
kontroly pre  podozreniu na neoprávnené použitie fi-
nančných prostriedkov

schválili
- žiadosť Pozemkového spoločenstva pasienkárov 

V  2. kategórii sme už pozbierali všet-
ky 1. a  2. miesta. Sárinka Varšová – 1. 
miesto s  postupom na krajskú súťaž, 
Peťka Babeľová zasa na Hronseckú li-
povú ratolesť. Duo spev – Laura Lopéz 
a Terezka Gergeľová – 2. miesto, Sárinka 
Varšová a Dominika Klimková 1. miesto 
s postupom na krajskú súťažnú prehliad-
ku. Spevácke skupiny – pod vedením 
Terezky Oravkinovej – 2. miesto a  pod 
vedením Dominiky Klimkovej – 1. miesto 
s postupom na krajskú súťažnú prehliad-
ku. Ľudová hudba ZUŠ pod vedením 
Mgr. Art. Ihora Vlakha – 1. miesto s po-
stupom na krajskú súťažnú prehliadku.
Svojou osobnou prítomnosťou podporil mladých umel-

cov z Heľpy aj pán starosta obce Heľpa Peter Hyriak
Blahoželáme všetkým našim účinkujúcim a aj víťazom.                                                                                  

/mk/

(PSP) o zmenu územného plánu na parcele KN C 348/5
- žiadosť vydavateľstva Aitec, s.r.o. na používanie 
erbu obce do učebníc vlastivedy bez nároku na finanč-
nú odmenu
- žiadosti Martina Riapoša, bytom Hronská ul. 94 ,na 
zriadenie Krčmy pod komunálom a  jej prevádzkovú 
dobu
- žiadosť Petra a Ing. Jozefa Koreňa , bytom Furman-
ská 2/4, o zarovnanie novovytvorenej parcely s tým, že 
žiadatelia si dajú vyhotoviť geometrický plán a odkú-
pia vzniknutú výmeru
- žiadosť Športového klubu v Heľpe o prenájom bytu 
v areáli športového štadióna  pre potreby futbalového 
oddielu na dobu 3 mesiacov
- žiadosti o  odpustenie stočného, ktoré vzniklo pre 
poruchy na vodovodnom potrubí Angele Martincovej, 
bytom ulica Pri štadióne 5, Marte Ginčovej, bytom Par-
tizánska 86, a Jánovi Ďuricovi. bytom Čaneckého. Stoč-
né sa im vypočíta podľa predchádzajúcich období.
- zmluvu o poskytnutie dotácie z prostriedkov Dob-
rovoľnej požiarnej ochrany SR na zabezpečenie ma-
terálno-technického vybavenia DHZ vo výške 1 400 €
- zmluvu so spoločnosťou TM Consulting s.r.o. z Nitry 
o nájme nebytových priestorov – Klubovňa pre spolo-
čenské organizácie na Školskej ulici -za účelom realizá-
cie teoretickej časti kurzu Základy pôdohospodárstva 
a rozvoja vidieka pre uchádzačov o zamestnanie
- zmluvu so spoločnosťou Komenský s.r.o. o poskyto-
vaní služby: „Škôlka Komenský Plus“ – virtuálna knižni-
ca pre Materskú školu Heľpa vo výške 9 € za rok
- dodatok ku zmluve so spoločnosťou HOOK s.r.o. na 
dodávku ovocia a zeleniny pre školu
- zmluvu so spoločnosťou osobnyudaj s.r.o. o zabez-
pečovaní ochrany osobných údajov

- zmluvu so spoločnosťou Brantner s.r.o. na zber ko-
munálneho odpadu

neschválili
- žiadosť Jána Latináka, bytom Alexyho 1, o  prepla-
tenie nákladov na rekonštrukciu nájomného bytu na 
športovom štadióne
- zrušenie VZN č. 1/2018 o určení výšky príspevkov na 
čiastočnú úhradu  v školách a školských zariadeniach, 
ktorých zriaďovateľom je obec Heľpa
- nové VZN č. 3/2018 o  určení výšky príspevkov na 
čiastočnú úhradu v školách a školských zariadeniach. 
Obidve nemohli schváliť, nakoľko je na hlasovanie po-
trebná 2/3 väčšina poslancov.

rôzne
- poslanec Málik upozornil, že na križovatke ulíc Ča-
neckého a  Pod pustinou pri dome Vladimíra Šipulu 
rastú stromy, ktoré ohrozujú cestnú premávku a bez-
pečnosť
- Poslanec Milan Málik abdikoval a vzdal sa mandátu 
poslanca v OZ Heľpa. Hlavným dôvodom podľa jeho 
vyjadrenia je, že cíti spoluzodpovednosť, že  nás dnes 
zastupuje človek,  ktorý obec polarizuje, ľudí nespája, 
ale ich   rozdeľuje. Nepriaznivé pracovné prostredie, 
ktoré vytvára medzi poslancami, postoje a smerovanie 
považuje za nepriaznivé pre jeho efektívne zastupo-
vanie záujmov občanov tejto obce v  zastupiteľskom 
zbore. V neposlednom rade je aj  účelovo permanent-
ne   vyvíjaný tlak na jeho rodinu, anonymné ataky a 
udania v zamestnaní,  či tlak na kolegov v športovom 
klube. Pre nedostatok priestoru v Heľpianskych zves-
tiach celé jeho vyjadrenie k abdikácii nájdete na www.
helpa.sk v textovej aj zvukovej podobe. 
- Starosta obce Peter Hyriak poďakoval poslancovi Mi-
lanovi Málikovi  za prácu, ktorú ako poslanec vykonal. 
Podrobnejšie informácie aj k  priebehu celého zasad-
nutia  rovnako nájdete na webovej stránke obce.

výpis s pracovala  Mária Fedorová

Výpis zo zápisnice z 37. zasadnutia Obecného  zastupiteľstva v Heľpe
Zasadnutie sa konalo 22.marca 2018  a zúčastnilo sa ho 5 poslancov, starosta obce Peter Hyriak, 
kontrolórka obce a  pracovníci úradu. Ospravedlnení: Dr. Babeľa, Mgr. Hyriaková, Ján Kukuľa 
a Ing. Oravkin.  Po otvorení zasadnutia bol schválený 10 bodový program.

Krajská súťažná prehliadka detských interpretov 
Kokava nad Rimavicou

55. ročník súťaže detských interpretov Horehronská valaška sa stal výnimočným pre 
našich malých umelcov. Práve na tomto ročníku získali putovnú valašku po troch ro-
kov víťazstva do svojho vlastníctva.



- Vo viacerých dvoroch v  nehnuteľnostiach na 
Potočnej ulici   mali ľudia vlastné studne, ktoré boli 
na úrovni potoka Krivuľa. Vodu z nej si chránili a šet-
rili. Používali ju iba na pitie a varenie. Na napájanie 
statkov a na pranie používali vodu z potoka. 
 Verejné  pramene vody z tohto obdobia:
- Furtačka – „furt tam tiekla voda“. Odtiaľto si nosili 
vodu ľudia na úrad, do školských bytov na Školskom 
vŕšku aj do školy.
- Vyvieračka – prameň Teplice

- Pod kaplnkou sv. Jána smerom 
ku Hronu
- Rimbička pred Jánošíka pod 
hradskou na Burkovanej ulici (nad 
bývalým detským domovom)
- Rimbička pred pána (pod hote-
lom)- pravdepodobne preto pred 
pána, lebo kedysi patrila do pan-
ského majetku, ktorého súčasťou 
bola aj bývalá lekárska ambu-
lancia s bytom doktorov  (Timko, 
Pestrmenko, Longauer ).
- Pod kameňolomom na vyšnom 
konci pri dome Daniša
- Pred Habaríčky pri mostíku za 
Jonáska
- Rimbička nad Láničkou na konci 
dediny smerom na východ. 

Rimbička – ringá - tečie z  nej voda alebo drevený 
žliebok
Kavnička – drevená nádoba dolu širšia hore užšia, 
vyrobená  z dýh pospájaných obručami. Mala ucho 
na nesenie. Nosila sa v nej voda ale aj žinčica.
Putňa (putnička) – drevená nádoba ploská v tvare 
kolesa hore  sa zatvárala dreveným štopľom – ďu-
govom, čiže drevenou zátkou, ktorá bola omotaní 
čistou ľanovou riandkou (handričkou), aby pevne 
uzatvárala otvor a aby kvasiaca sa žinčica zátku ne-
vyrazila.
Geleta – drevená nádoba na bryndzu. Tiež urobená 
z dýh spojených obručami. Mal dve držadlá a dreve-
né dienko na prikrytie. 
Zbienka– drevená nádoba na mútenie (výrobu) 
masla z  kravskej smotany. Podobná kavničke, len 
nemá ucho. Patria k nemu ešte ďalšie 2 diely.

 zapísala Mária Fedorová
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Zasadnutie sa konalo 6.apríla 2018, zúčastnili sa ho 
všetci poslanci, starosta obce a zamestnanci.
Na úvod starosta Peter Hyriak  informoval OZ 
o  vzdaní sa poslaneckého mandátu Milana Máli-
ka a následne o nástupe náhradníka Pavla Zibríka, 
ktorý podľa výsledku volieb  mal najväčší počet hla-
sov vo volebnom obvode č.1, v ktorom sa uprázdnil 
mandát. Potom pán Pavol Zibrík zložil sľub poslanca 
a prevzal si Osvedčenie.

V  ďalšom bode poslanci schválili 10 bodový program 
zasadnutia ,na ktorom:

schválili
- na výkon funkcie  predsedu komisie školstva a kultúry  
Pavla Zibríka
- na výkon predsedu komisie  pre ochranu verejného 
záujmu Pavla Zibríka
- za členku finančnej komisie Martinu Melkovú, bytom 
Furtačka  č. 37  
- VZN (všeobecno-záväzné nariadenie ) č. 3 o  určení 
výšky príspevku rodičov na čiastočnú úhradu nákladov 
v školách a školských zariadeniach  v zriaďovateľskej pô-
sobnosti obce Heľpa  
- Dodatok č. 1. k VZN č. 7/2017o financovaní škôl a škol-
ských zariadení obce Heľpa
- návrh na vyhlásenie výberového konania na funkciu 
riaditeľa ZŠ Heľpa z dôvodu ukončenia funkčného ob-
dobia súčasnej riaditeľky k dátumu 31.júl 2018
- návrh poslanca Jána Kukuľu na udelenie finančnej 
odmeny riaditeľke ZŠ v Heľpe  Mgr. Alene Milanovej  za 
vynikajúce výsledky školy – 10. miesto v rámci Bansko-
bystrického kraja a odborné vedenie školy  vo výške 1 
000 €
- žiadosť Rudolfa Simana bytom Čaneckého 52 o odkú-
penie časti pozemku parcely KN C č. 1850/1 vo výmere 
5 m2 , ktorý je priľahlou plochou k pozemku žiadateľa.
- zmluvu o  nájme nebytových priestorov v  budove 
zdravotného strediska  v Heľpe pre MUDr. Richarda Didi-
ča z Brezna za účelom poskytovania primárnej zdravot-
nej starostlivosti v  odbore všeobecné lekárstvo. Výška 
nájmu  je ako v súčasnosti 408 € / ročne.
- zmluvu o  dielo na rekonštrukciu schodiska Domu 
smútku s dodávateľom Dušanom Bošeľom, bytom Po-
lomka, Komenského 124, v celkovej sume 3 846,70 €
zrušili
- VZN č. 1/2018 o určení výšky príspevkov rodičov na 
čiastočnú úhradu nákladov v školách a školských zaria-
deniach v zriaďovateľskej pôsobnosti obce Heľpa

prerokovali
- oznámenie poslanca Dr. Babeľu – poškodený chodník 
na Hlavnej u. pred obchodom Hedera
- návrh poslankyne Fedorovej obnoviť logo obce pri 
vstupe do obce 
- návrh starostu, aby predseda športovej komisie zvolal 
spoločné stretnutie vedenia Športového klubu Heľpa  so 
starostom, aby hľadali možnosti efektívnej spolupráce.
- žiadosť občanov z Tichej ulice o  úpravu brehov po-
toka Teplica, lebo znova odpadla časť brehu. V rozprave 
sa hľadali riešenia tejto situácie. Na návrh poslanca Mi-
kuláša Kukuľu obec postúpi žiadosť na Lesy a.s. Beňuš, 
nakoľko potok je v ich vlastníctve.
- v bode interpelácie sa vyjadrovali hostia: Miroslav Lil-
ko, Marián Latinák a Mária Čupková k situácii zamestna-
nosti na Horehroní, k vykupovaniu nehnuteľností cudzí-
mi záujemcami a následne ich prenájmy iným osobám. 
- Starosta obce Peter Hyriak navrhol vykupovať nehnu-
teľnosti (budovy) v obci, ktoré sú resp. budú ponúkané 
na realitnom trhu na predaj. Kúpu týchto nehnuteľností 
financovať z prebytkov z minulých rokov. Následne ich 
prerobiť  a ponúkať ich na prenájom s tým, že tieto budú 
priebežne pre prípadných záujemcov ponúkané na pre-
daj.
Ďalej sa v rozprave hovorilo o kultúre a  cestovnom ru-
chu.Viac podrobnejších informácií k interpeláciám aj ku 
všetkým bodom programu je na webovej stránke obce 
www.helpa.sk v textovom aj zvukovom znení.

 Výpis spracovala Mária Fedorová

   Pred zavedením a  spustením vodovodu v  Heľpe 
koncom roka 1946 obyvatelia brali pitnú vodu 
z  umelých  studní a  z  prameňov. Potom už studne 
stratili svoj význam a  postupne boli zrušené, a  tak 
odišli nenávratne do histórie. O  tom, ako to s  bolo 
s vodou, prameňmi studňami aj nádobami pospomí-
nala dnes už pamätníčka Mária Mešťanová. Pre star-
ších to budú spomienky na časy 
pred viac ako polstoročím, pre 
mladých možno nové informá-
cie a pohľad do histórie Heľpy.
   Pramene vody – studničky na 
poliach a na holiach boli krištá-
ľovo čisté, voda vyvierala cez ja-
gavé veľké skaly. Vyznačovala sa 
aj  tým, že sa v nej hadovite po-
hyboval  drobný vodný živočích 
podobajúci sa vlasu, ľudovo na-
zývaný „živý vlas“. (Tento sa ale 
nesmel vypiť s  vodou)! Nikde 
inde sa nevyskytoval. Ale bol 
to znak zdravej vody rovnako 
ako žerucha, ktorá rástla okolo.  
Takáto voda sa volala „ždiarna“.
 Do putničky alebo boketa, 
v ktorých sa nosila voda zo studničiek ľuďom pracu-
júcim na poli alebo v lese, sa dávala biela skala – ža-
bica, ktorá udržiavala pôvodnú teplotu vody. 
 Studne v obci pred r. 1946:
- Burkovaná – pred Ďuricu – Kováča
- Pred domom Blažečku  (dnes je to chata) na 
Burkovanej
- Pred Heleny Málikovej alebo Čižmára na 
Hurbanovej ulici
- Pred  Tkáčika v hornej časti  Hviezdoslavovej ulice
- Pred Sváka v strede Hviezdoslavovej ulice
- Studňa pred Starorichtára na Partizánskej ceste
- Dankova studňa - na Potočnej ulici- vľavo pri po-
toku 
- Oproti Fejteša  pred Tiriru na Hlavnej ulici
- Studňa s pumpou pred Pipky na Hlavnej
- Ďalej to bola studňa vo farskom dvore
- Studňa Lučanskych ( v dnešnom penzióne Lucz)
- Studňa pred Džuvika na Vyšnom konci

Spoločnosť ENVI-PAK vyhodnotila zber a separáciu triedeného odpadu za rok 2017 v samosprá-
vach s počtom obyvateľov menej ako 5000. Z celkového počtu 1464 hodnotených obcí sa obec 
Heľpa umiestnila na 115 mieste.
V roku 2017 sa v našej obci vyzbieralo 101 tón triedeného odpadu v komoditách – plasty, sklo, papier, 
kovy a VKM (tetrapaky), v porovnaní s predchádzajúcim rokom 2016 sa zber triedeného odpadu zvýšil 
o 6 tón a v porovnaní s rokom 2015 o 7 tón.
Napriek zvyšujúcemu sa zberu triedeného odpadu v obci stúpa aj zber netriedeného komunálneho 
odpadu (kukanádoby). Zatiaľ čo v roku 2015 sa vyzbieralo 185 tón zmesového komunálneho odpadu 
v roku 2016 to bolo 222 tón, a v roku 2017 sa vyzbieralo 224 tón zmesového komunálneho odpadu.
Vzhľadom k uvedeným údajom, žiadame obyvateľov, aby si dali záležať a pri ukladaní komunálnych 
odpadov rozlišovali či ide o triedený komunálny odpad na ktoré sú určené arebné kukanádoby roz-
miestnené po obci, alebo o netriedený komunálny odpad, na ktorý slúžia kukanádoby, ktoré máme vo 
svojom vlastníctve doma.

Výpis zo zápisnice z 38. zasadnutia 
OZ v Heľpe

Listujeme v histórii Niečo o vode v Heľpe
„Jedz chlieb a pi vodu, neprídeš na chudobu“ 

/ slov. príslovie/.

Základná škola, Materská škola, Základná umelecká škola a Obec Heľpa
Vás pozývajú na 

Deň matiek
13. 5. 2018 o 14.oo hod. 
prírodný amfiteáter Heľpa.
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Obec Heľpa v spolupráci s Úradom práce soc. vecí a rodiny v rámci programu 
pre nezamestnaných realizovali projekt na zvýšenie  kompetencií   obyvateľov 
- po jarnej teoretickej príprave absolvovali aj praktické hodiny - skrášľovaním 
obce kvetinovou výsadbou. 

Vážený pán starosta Peter Hyriak,

 radi by sme Vás informovali, že Vaša samospráva bola nominovaná na oce-
nenie Komunita priateľská deťom a mladým ľuďom za rok 2017, ktoré udeľuje 
Nadácia pre deti Slovenska spoločne s partnermi KOMUNÁLNA poisťovňa, a.s. 
Vienna Insurance Group a Združenie miest a obcí Slovenska. Zároveň by sme 
Vás chceli informovať, že odborná komisia sa rozhodla toto ocenenie Vašej sa-
mospráve udeliť, k čomu Vám srdečne blahoželáme.

 Vašu samosprávu na toto ocenenie nominovala Dedinská únia heľpianskych 
aktivistov o.z.

  Ocenenie sa udeľuje samosprávam, ktoré v  predchádzajúcom roku syste-
maticky pracovali na tom, aby zlepšili podmienky života detí a mladých ľudí 
a zapájali ich do verejného života. Ocenené samosprávy získavajú finančný 
príspevok 3 000 Eur na ďalší rozvoj aktivít s deťmi a mladými ľuďmi ako aj s 
organizáciami a inštitúciami, ktoré s nimi pracujú.

 Slávnostné udeľovanie ocenenia Komunita priateľská deťom a mladým ľuďom 
za rok 2017 sa uskutoční na 29. sneme ZMOS v termíne 23. - 24. mája 2018 po-
čas sprievodného večerného programu – Ocenenia OSKAR BEZ BARIÉR. 

Tešíme sa z Vašej práce v prospech detí a mladých ľudí, ako aj na ďalšiu spolu-
prácu a osobné stretnutie pri odovzdávaní ocenenia.

 „Vašu budúcnosť tvorí to, čo robíte 
dnes, nie to čo robíte zajtra.“ Tento 
citát biznismena Roberta Kiyoskiho 
jasne vykresľuje to, že ak sme tými, 
ktorí chcú mať krajšiu a lepšiu budúc-
nosť, musíme kroky pre uskutočne-
nie tohto plánu začať robiť už dnes. 
A  my sme začali dnes, lepšie pove-
dané, začali sme na fašiangy. Je teda 
možné, že ste si počas tohtoročných 
fašiangov všimli skupinku mladých 
ľudí, ktorí aktivitami pripravenými pre 
najmenších dotvárali atmosféru na 
námestí obce. Dôležitou otázkou však 
nesporne je, kto vlastne sme a  čo je 
našim cieľom? Sme skupina mladých 
ľudí z  Heľpy, ktorá cíti potrebu aktív-
ne sa zapájať do života v obci, meniť 
ho, zlepšovať. A  práve preto, že sme 
v sebe objavili túžbu nesedieť len tak 
nečinne doma, rozhodli sme sa založiť 
Obecný mládežnícky parlament obce 
Heľpa. Sformovali sme sa začiatkom 
roka 2018, v rámci projektu Komunita 
1, ktorý bol Občianskemu združe-
niu Dedinskej únie heľpianskych 
aktivistov podporený aj zo strany 
Ministerstva školstva, vedy, výskumu 
a  športu. Hlavným zmyslom tohto 
projektu bolo (a stále aj je) pomocou 

Ocenenie – Obec Heľpa sa stala Komunitou 
priateľskou deťom za rok 2017

Sme naozaj veľmi radi, že práve naša obec sa môže hrdo pýšiť týmto ocene-
ním, lebo budúcnosť našej obce bude závisieť len a len od toho, ako budú 
pripravené naše deti a mladí ľudia, ktorí chcú zostať vo svojej rodnej obci.

neformálneho vzdelávania zvýšiť 
kompetencie mladých ľudí, dodať 
mladým ľuďom odhodlanie, energiu, 
i motiváciu zlepšovať, a  posilňovať 
naše postavenie v rámci spoločnosti 
našej obce. Sme teda reprezentatív-
nym orgánom mladých ľudí, ktorý 
chce spolupracovať so zástupcami sa-
mosprávy, podnikateľmi či občiansky 
činnými obyvateľmi obce, na skvalit-
není podmienok pre rozvoj kultúry, 
športu, umenia, priestoru pre voľný 
čas a  podobne. Náš obecný mládež-
nícky parlament tvorí 12 zástupcov 
mládeže vo veku od 15 do 23 rokov.  
Nesporne dôležitými benefitmi, ktoré 
sme už počas našej práce v rámci OMP 
získali, boli praktické skúsenosti, ktoré 
nám pomôžu formovať názory, riešiť 
problémy, budovať lepšie miesto pre 
život (nielen) pre nás mladých. Od 
vzniku nášho parlamentu sme prešli 
menšími zmenami osadenstva, čo 
však bolo prirodzeným vyústením 
nášho formovania. V  súčasnosti fun-
gujeme ako dobre zohratý kolektív, 
ktorý je však otvorený akýmkoľvek 
návrhom či prípadným novým čle-
nom z radov mládeže, ktorí by sa radi 
stali občiansky činnými a  rozšírili tak 

náš zastupiteľský orgán, prispeli svo-
jimi nápadmi k  skvalitneniu života 
mladých v obci Heľpa. Predsedníctvo, 
demokraticky zvolené na zasadnu-
tí nášho parlamentu, držia v  rukách 
odhodlaní mladí ľudia – Milan Jankov 
a Viktória Klimková. Naša činnosť však 
nie je len o  teoretických znalostiach 
získaných na mnohých školeniach, ale 
najmä o  praktickom pôsobení v  rôz-
nych sférach života v obci. Pretože je 
dôležité vedieť čo a pre koho chceme 
robiť, našou prvou úlohou bola ana-
lýza potrieb mladých ľudí, ktorú sme 
realizovali dvoma spôsobmi. V prvom 
hľadisku sme my, ako zástupcova mla-
dých, popísali rezervy a  príležitosti, 
ktoré ako mladí vnímame, neskôr sme 
sa prostredníctvom on-line dotazníka 
zamerali na potreby všetkých mladých 
ľudí v  obci z  ich pohľadu. Koncom 
apríla tohto roka sme zvolali prvý 
okrúhly stôl OMP Heľpa, na ktorý boli 
pozvaní zástupcovia samosprávy na 
čele s p. starostom Petrom Hyriakom, 
poslanci OZ, reprezentanti podnika-
teľov a  Základnej školy v  Heľpe, ako 
aj zástupcovia organizátorov akcií, 
ktoré už v  Heľpe majú svoje meno. 
Na tomto zasadnutí sme prítomným 
predstavili svoju organizáciu, ako aj 
program, ktorý by sme chceli v nasle-
dujúcich mesiacoch naplniť. V  rámci 
skvalitnenia kultúry a  voľného času 
v obci sme sa rozhodli pre tri projek-
ty, ktoré získali podporu všetkých prí-
tomných. Organizácia barového kví-
zu pod taktovkou kvíz majstra Sláva 
Hlásneho, známeho z televíznej show 
Duel, by mala do našich víkendov 
v Heľpe vniesť novú tradíciu, pri ktorej 
sa stretnú všetky generácie a v dobrej 
nálade si spoločne, víkend čo víkend, 
zasúťažia. Priestor pre mladých a  ich 
relax chceme zasa realizovať pros-
tredníctvom kultúrneho vonkajšieho 
priestranstva pre mladých, na ktorom 

OBECNÝ MLÁDEŽNÍCKY 
PARLAMENT HEĽPA

budeme počas leta premietať filmy, 
stretávať sa, a  tráviť spoločne svoj 
čas. Relax sme sa rozhodli vyvážiť zor-
ganizovaním aktívneho zábavného 
dňa plného športu, v ktorom by sme 
naplno využili nielen potenciál nášho 
športového štadióna, ale aj všetkých 
detí a  ich rodičov či starých rodičov, 
ktorí si chcú zašportovať, no hlavne 
sa zabaviť. Ako dobrovoľnícky orgán 
sme pripravení pracovať nielen na 
spomenutých podujatiach, ale taktiež 
napomáhať vo všetkých kultúrnych 
a  spoločenských akciách organizo-
vaných obcou Heľpa. Sme pripravení 
a  odhodlaní ísť ďalej, zlepšovať sa, 
vyvíjať a pripravovať stále viac kvalit-
ných podujatí. V  závere by sme všet-
kých, ktorí majú záujem o  činnosť 
Obecného mládežníckeho parlamen-
tu, chceli pozvať na okrúhly stôl, o ter-
míne ktorého Vás budeme v predstihu 
informovať. Vaše postrehy a námety si 
však veľmi radi vypočujeme kedykoľ-
vek. Veríme, že nám vyjadríte svoju 
podporu a spoločne urobíme z Heľpy 
komunitu, ktorá je priateľská (nielen) 
k mladým ľuďom!      

Za obecný mládežnícky parlament 
Fero Latinák 

Úzka súčinnosť spolupráce Obce Heľpa 
a ÚPSVaR Brezno prináša prvé ovocie
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V októbri 2017 bol podporený projekt Ministerstva 
školstva, vedy, výskumu a športu SR – Komunita I. 
Hlavným cieľom bolo prostredníctvom neformál-
neho vzdelávania zvýšiť kompetencie mladých 
ľudí pre ich život, posilniť ich postavenie v spoloč-
nosti a sformulovanie a pomenovanie ich potrieb. 
Projekt Komunita I bol zložený z viacerých častí.
Prvou časťou tohto projektu bol dvojdňový 
workshop s deťmi a mladými ľuďmi, ktorý sa usku-
točnil v  marci 2018. Súčasťou tohto workshopu 
bolo vypracovanie mapy obce Heľpa a kalendáru 
aktivít. V  týchto dokumentoch mladí navrhovali 
aktivity, ktoré podľa nich v obci chýbajú a zároveň 
prezentovali miesta, kde by si vedeli predstaviť ich 
realizáciu. Druhou časťou projektu Komunita I boli 
dve študijné cesty do Zuberca a  Kvačan. Obidve 
cesty  spočívali v spoznávaní sa navzájom a učení 
sa od tých, ktorí už boli súčasťou Komunity I a sta-
li sa Komunitou priateľskou deťom a  mladým ľu-
ďom. Treťou časťou tohto projektu boli fokusové 
skupiny, ktorých sa zúčastnilo 90 účastníkov od 

Kalendár kultúrno-spoločenských podujatí 2018Komunita I a EGL

14 do 25 rokov a  20 účastníkov od 28 do 60 ro-
kov. Cieľom fokusových skupín bola identifikácia 
potrieb detí a mladých ľudí a následná sumarizá-
cia výstupov. Najčastejšie pomenovanými javmi 
boli napr. potreba zmysluplného trávenia voľného 
času, potreba prijatia a vypočutia, potreby sociali-
zácie – spoločné komunitné aktivity (aj medzige-
neračné) a podporovanie mladých ľudí v realizácii 
zmysluplných nápadov. Podporou tohto projektu 
bolo školenie, ktoré malo tri fázy s názvom EGL – 
Europe goes local. Tohto školenia sa nezúčastni-
li len mladí ľudia, ale aj pán starosta obce Heľpa 
a pracovníčka s mládežou pani Kemková. Cieľom 
projektu bolo sieťovanie medzi samosprávami, 
centrami voľného času, dobrovoľníkmi, ale aj mlá-
dežníckymi obecnými parlamentmi. Posledná fáza 
sa uskutočnila 12.-14. apríla 2018, kde sme prezen-
tovali našu obec a  mladých žijúcich v  našej obci 
a získali sme mnoho užitočných rád, ktoré sa bu-
deme snažiť čo najefektívnejšie zužitkovať. 

Členovia obecného mládežníckeho  parlamentu
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Jarná časť futbalovej sezóny opäť na-
brala intenzívne kontúry a heľpiansky 
futbalisti sa s  ňou snažia držať krok. 
Priznám sa , že prvé kolo nás trochu 
prekvapilo a nervozitou otrasený pred 
domácim hľadiskom a po mojom pre-
kvapení aj pred dosť veľkým počtom 
ľudí, sme predsa len trochu s  muž-
stvom z  Beňuša zaváhali. Myslím si , 
že kvalitatívne sme boli ale na oveľa 
vyššej úrovni.
Bohužiaľ sa nám nedarilo v koncovke, 
kde sme si myslím vypracovali aj veľké 
množstvo vyložených šancí. Nevybrali 
sme si ale svoj deň a  tak sme stra-

Spoločenská 
kronika

Mesiac február, marec, 
apríl 2018

NARODENÍ:
Bibiana Babeľová
Jasmína Halabrín

Lukáš Dobiš
Richard Pompa

Matej Poliak
Emily Poliaková
Anna Latináková

Miroslava Bodnáriková

ZOSNULÍ:
Štefan Hipík

Anna Oravkinová
Pavol Fiľo

Ondrej Martinec
Ján Fiľo

Mária Riapošová
Margita Bošeľová
Anna Babeľová

Prihlásených: 6
Odhlásených: 4

Počet obyvateľov 
k 30.4.2018 bolo 2589.
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tili plný bodový zisk po remíze 1:1. 
Ďalšie kolo , to už ale bolo o  inom. 
Vycestovali sme na Michalovú, kde 
sme boli odhodlaní ísť po plný bodový 
zisk.
Pristúpili sme k zápasu priamo úmer-
ne našej túžbe odniesť si domov tri 
body. Od začiatku sme jasne dik-
tovali tempo hry. Po krásnej strele 
z  ďalekej vzdialenosti sa presadil 
Tomáš Melko,0:1. Ďalší gól sme priad-
li po krásnej akcií, na ktorej konci bol 
Marek Giertl, 0:2. Po polčasovej pre-
stávke, tempo hry upadlo ale my sme 
pridali ešte jeden poisťujúci gól. Druhý 

Futbalisti opäť na víťaznej vlne

krát v  zápase sa presadil vo forme 
hrajúci Marek Giertl. Na Michalovej 
sme vyhrali rozdielom triedy a  verí-
me, že v  takýchto výkonoch budeme 
pokračovať do konca celej úradujúcej 
sezóny.

S pozdravom Milan Jankov


